
 

 

Suomen Jousiampujain Liitto ry                                    PÖYTÄKIRJA  5/2024 

 

Hallituksen kokous, etäkokous  

14.5.2024 klo 18.30  

 

Kutsuttuna: Kari Koskinen, Mika Savola, Jani Savilampi, Johanna Helin, Tuula Mikkola, Eva 

Sjöström, Päivi Harjunpää, Matti Aaltonen Ensio Lehto  

Lisäksi esittelijöinä vain puheoikeudella: toiminnanjohtaja Arto Ahola, seurakehittäjä Marja 

Raisoma ja valmennuspäällikkö Aleksandra Hint 

Poissa: Tuula Mikkola (liittyi  kokoukseen kesken) , Marja Raisoma, Päivi Harjunpää 

 

1.  Kokouksen avaus 

 

Kari Koskinen avasi kokouksen klo 18:37 

 

2.  Läsnäolijoiden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

 

Kokous todettiin päätösvaltaiseksi ja estyneet yllä 

 

 

3.  Edellinen kokous ja Sähköpostipäätökset 9.4.2024 – 14.5.2024 välillä 

 

Hyväksyttiin Kokouksen 4/2024 pöytäkirja 

 

4.  Statusraportit 

 

4.1 Seuratoiminta viikot 15 – 18, (Marja) 

● Yhteydenottoja seuroihin Jäsenilmoituksessa 2024 valituista koulutuksista, 
sähköposteja, useita puheluita 

● VOK1-yleisosien suunnittelua 
● Uutisia, liiton sivujen parantelua ja päivitystä,  
● Vuoden vapaaehtoinen -kampanjan käynnistys, uutisointi, äänten laskenta ja 

valintojen valmistelu 6.5. julkistukseen 
● Foorumin seuranta ja käyttäjätunnusten hyväksyntä 
● Junnu Cupin pistetilanteen laskeminen nuorten SM-hallikisojen jälkeen ja tiedotus, 

kesän kisojen julkistus 
● Jouskarileirin suunnittelua (onko mahdollista esim. sisällyttää ohjaajakoulutus leirin 

ohjelmaan OKM:n koronatuen voimin) 

● Para-ampujien olympiakisapaidat, Holvin tilaukset, joukkueenjohtajien vaatteet 

tilaus & paino & toimitus, Ensinuolet pinssilähetyksiä, SM-mitalien määrä laskettu 

kesäksi ja tehty lisätilaus, varaston siivous,  

● PK-seudun Junnusarjan kisojen sopiminen ja uutisointi 

● Tuomarikoulutus 2024 -sivun päivitys 



 

 

● Ensio kommentoi Foorumin paikalla olijoiden indikaatiolukuja, tätä tulisi tarkistaa 

ja tarvittaessa määritellä uudelleen asetuksia… (lähinnä bottien ym. virheiden 

poisto..) – Päätös: selvitetään asiaa   

● Ensio totesi tuomarikoulutuksista, että sitä ei ole kontrattu uuden ja vanhan 

koulutuksen omaavista ihmisistä. Tämä vaatii ajan tasaistamista ja seurojen 

ohjeistamista – Päätös: kysytään tuomarineuvostosta ajantasaista 

informaatiota. Marja informoi, että uusi koulutus tuottaa päätuomaritasoisia 

tuomareita jotka soveltuvat maastoon ja 3D- kisoihin 

4.2 Maajoukkuetoiminta, valmennuskoulutus, muu kilpailutoiminta, 
(Aleksandra) 

Tehty: 
 
● Etävalmennusta (LA28) 
● Olympiakomitean kokouksia 
● Taljamaajoukkueen valmentajan rekry 
● Aikuisten maajoukkueelle "varmistettu" valmentajat Kuortaneen leireille 
● Eerikkilän ja Pajulahden leirimahdollisuudet (kysytty minkälaisia tarjouksia olisi) 
● Nuorten kuntotestien suunnittelua + alustava suunnitelma tehty 
● Kilpailukutsuja julki 
● Pisteytyspyynnöt urheilulukioihin 
● LA28 valmennusryhmän kesäleirin ilmoittautuminen auki 
● Kuortaneen yhteisleiri 18-21.4.2024 
● Taljaryhmän palaveri 
● Tähtäimettömien jousten palaveri 
● Aikuisten maajoukkue palaveri 
● ME/MM kelpoisien kilpailujen kelpoisuusvaatimukset 
 
Tulossa: 
 
● Junioreiden EM joukkueet julki + viimeiset maksut  
● EM 2024 Essen, Saksa 6-13.5.2024 
● Seurakäyntejä Suomessa 
● LA28 valmennusleiri Turussa 8-9.6. 
● Jouskarileiri 18-20.6. 
● Kilpailuohjeistus sivuston korjausta 
● LA28-valmennusryhmän struktuuri selville ensi kautta varten 
● Valmentajan urapolun kehittämistä 

 
Ensio kommentoi Kilpailuohjeistus sivuston ajantasaisuutta suhteessa ajan myötä tehtyihin 
päätöksiin liittyen. Päätettiin Tehdä Google Driveen pohjaversio, jota hallitus ja muut asiaan 
liittyvät tahot voivat kommentoida ja hallitus tekee edellisen pohjalta uusimispäätöksen. 
 
Eva Sjöström poistui kokouksesta 20:14 
 

 

4.3. Kotimaan Kilpailutoiminta (Ensio):      

 

● Myönnettyjen SM-kilpailujen päätuomariesitykset/valinnat 

o TEUVA 3D 6.7.2024 - Ari Tuokkola esityksenä päätuomariksi. Hallitus 

päätti, että Ari Tuokkola ei voi toimia päätuomarina. Suositellaan 

mailto:eva@jousiampujainliitto.fi


 

 

varahenkilöä nimettäväksi, jona Ari Tuokkola voi toimia jos ei toimi 

kilpailun johtajana, koska kilpailun johtaja ei voi toimia päätuomarina. 

o Tampere yleiset luokat. Esitys Niko Ylipelkonen ja Pekka Kansanen 

varahenkilö. Päätös: Hallitus hyväksyi esitykset 

 

 

● SM- KISAT: Valinnat/päättäminen  

o Anomus Kemi 4-6.4.2025 kaikki luokat . Hallitus merkitsi tiedoksi, että 

kriteerit täyttyvät Kemissä uuden fasiliteetin valmistuessa.  

 

o Sääntömuutoksia päätettiin katsoa hallituksen toimesta erikseen 

syvemmän valmistelun pohjalta, joka aloitetaan per heti Ension johdolla ja 

kokoonnutaan erikseen asian puitteissa work shopiin. 

▪ Päätös: Pidetään hallituksen workshop ZOOM.lla  23.05.2024 

klo 18:30 alkaen yllä mainitusta asiasta 

 

 

5. SM-Viikko 2025 

● Päätetään osallistumisesta SM-viikko 14.-17.8. 2025 tapahtumaan: 

 

o Ensio kommentoi asiasta, että turvallinen yleisten luokkien järjestäminen 

voi olla haastavaa ja tästä johtuen maastokilpailu voisi olla vaihtoehto 

o Ari Helmiö esittää, että jos SJAL on mukana SM-viikolla, kilpailumuoto 

voisi olla 3D kilpailu 

o Päätös: Päätettiin olla 2025 SM viikossa mukana ja päätetään 

kilpailumuoto ja formaatti myöhemmin kuluvan vuoden aikana tai 

ensi vuoden alussa, pääkaupunkiseudun seurojen ja SM-viikon 

organisaation kanssa käytyjen keskustelujen jälkeen 

 

 

 

6. Hallinto (Arto ja Kari) : 

 

● Arto teki ja jätti OKM:n vuoden urheiluliittojen 2023 yleisavustuksen selvityksen 

ajoissa OKM:n Salamajärjestelmään 29.4. 2024  

● Arto valmistelee rahoitusmallien laajentamista ja kehittämistä 

● Arto lahjoitti 4 Back Drop telinettä Liiton käyttöön markkinointia ja mainontaa sekä 

ilmettä varten. 

● Arto ja Kari tutkivat kv. kisojen järjestelymahdollisuutta sillä tulokulmalla, että avaako 

se uusia rahoitusmahdollisuuksia Liitolle 

 

o Tapaamisia ja toimintojen kehitysavauksia: 

▪ SUEK:n testauspäällikkö Katja Huotari 7.5.2024 – Arto ja Kari 

▪ Kepit striimaus- ja markkinointimahdollisuudet 14.5. – Arto, Kari. 

Merkittiin tiedoksi, että tätä voisi kehittää lisää, mutta ei tarvii olla 

sidoksissa Kepit firmaan. Jatketaan myös keskusteluja Arcada opiston 

mahdollisuuksista tehdä projekti tälläisestä kisojen striimauksesta. 



 

 

▪ Jani Backman (Sport Event Management Finland)  tapaaminen 

tulossa  

 

o Tapaamiset ja kontaktit verkosto ja mahdolliset yhteistyötahot: 

▪ Lahden kaupungin uusi Liikuntajohtaja Aleksi Nyström touko 2024 – 

tavoite tavata 

▪ Terhi Liintola/kollega Opetushallitus, online palaveri ja päivitys – 

jatkossa haetaan onsite aikaa puhua Erasmus+ rahoituksesta ja sen 

mahdollisesta sopimisesta Liiton valmennusvaihtoon 

 

● Muita asioita: 

o Merkittiin tiedoksi, että toteutetaan Tilitoimiston palvelujen ja hinnoittelun 

selvitys.  

 

 

7. Kehitysasiat  

 

● Varainkeruu – käytiin yleistä keskustelua, ja Pj. sekä Tj. valmistelevat esityksiä 

● Karsintakuvioiden selkeyttäminen – keskustelua jatketaan workshopissa 

● Tiedottamisen selkiyttäminen - keskustelun pohjalta Kari esitti nettisivuston olevan 

liiton sääntöjen ja linjausten mukainen informointikanava - ja keskustelupalsta on 

vain vapaan keskustelun foorumi. Tarkennetaan otsikointia ja selkiytetään asioiden 

infomointia liiton sivustolla. Testataan hallituksen sisäisellä valikkosivulla 

yksinkertaista tapaa esittää asioita. Käytetään Liiton etusivun uutisosiota entistä 

tehokkaammin. Tehdään Docs hallituksen kansioon kohtaan kokous 5/2024 ideoiden 

ja havaintojen koostamiseksi 

● Todettiin, että SM kilpailuja voisi kannustaa hakemaan jo edellisissä SM-kisassa 

kiinnostavuuden ja arvokkuuden lisäämiseksi 

 

 

8. Muut mahdolliset asiat 

 

Asia 1: 

 

Juniorien EM-kilpailut pidetään Romaniassa 8-13.7. Karsinta kilpailuihin päättyy 8.6. ja 

viimeinen päivä ilmoittaa ampujia kisoihin on kisajärjestäjän kilpailukutsun mukaan 18.6. 

Tästä huolimatta, hotellivaraukset ja niiden maksut, kuljetukset, ja täysi hyvityksen 

peruutusaika on 17.5. Tämä tuottaa ison ongelman ampujien karsinnan osalta, sillä 

Suomessa on 17.5. mennessä ammuttu yksi 70/50m kilpailu ulkona (15.5.) ja yksi halli 

70/5m kilpailu (29.3.).  

 

Hotellivaraukset on tehty hyvissä ajoin kuudelle henkilölle (5 ampujaa ja 1 joukkueenjohtaja) 

sillä varalla että joukkueessa voi olla myös vähemmän ampujia. Tosin sanoen, huoneita on 

varmuuden vuoksi varattu tällä hetkellä mahdollisesti enemmän kun mitä tarvii (1hh ja 2hh 

säätövarat). 

 



 

 

Kilpailuihin on ilmoittautunut 5 ampujaa, joista yksi on tähän mennessä ampunut 

karsintarajan 29.3. Tämä on täysin ymmärrettävää, sillä ensimmäinen kauden 70/50m 

kilpailu on ammuttu tuolloin. Vaihtoehtoina tässä tapauksessa voisi olla:  

 

1) Tarjota kilpailupaikkaa ampujille jo nyt ilman että kaikki olisivat ampuneet karsintarajoja 

rikki. Ampujat voisivat varmistaa valmennukselle viimeistään 17.5. ottavatko he sen vastaan 

ja siten muokataan varaukset ja maksut.  

 

2) Nykyiset hotellivaraukset pidetään ja karsinta ammutaan normaalisti loppuun, mutta 

vaarana on se että jos ampujat eivät ammu karsintarajoja (jäävät paljon paitsi) niin liitolle voi 

tulla suuret rahalliset menetykset hotelleista. 

 

Kisajärjestäjälle on lähetetty viestiä asiasta ja pyydetty, että voitaisiinko 17.5. päivämäärää 
siirtää hieman lähemmäs 18.6. päivämäärää. Tähän ei ole vielä saatu vastausta 
 
PÄÄTÖS: Päätettiin edetä vaihtoehdon 1 mukaisesti  

 
 
Asia 2: Maastokilpailujen Master luokkien ammuntamatkojen tarkistus 
 
Maastokilpailujen Master-luokkien 70 v ja vanhemmat ammuntamatkojen muuttaminen 
lyhyemmiksi. Nyt maksimimatkat jopa 60 m ja ehdotus olisi lyhentää maksimatkaksi 50 m. 
Tämä toteutettaisiin vaihtamalla paalujen muutettavien Master-luokkien ammuntapaalut 
sopivaksi huomioiden jousiluokat. Rampen ehdotus seuraava: 
Ehdotan että kaikki talja ja tähtäin masterit siniselle ja vaistot keltaiselle!! 
Onko tähän mitään erityistä syytä miksi ei voisi muuttaa?   
 
PÄÄTÖS: Ensio kysyy tuomarineuvoston päälliköltä kantaa ja käsitellään kohta 2 

viikon päästä workshopissa  

 

 

9. Seuraavat kokoukset  

 

Hallituksen etäkokoukset: 11.6.2024 klo 18:30 // 13.8. 2024 klo 18:30  

 

 

10. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja Kari Koskinen päätti kokouksen klo 20:57. 

 

 

 

Puheenjohtaja (Kari Koskinen)     Sihteeri (Arto Ahola) 

 

 


